
 

Evaluatie tennissport in de gemeente Teylingen 
 

Datum 

 

Betreft 

29 januari 2023 Ontwikkelingen tennis in gemeente Teylingen 

 

De KNLTB heeft in 2014, 2016 en 2020 een prognose afgegeven voor de ontwikkeling van het ledenaantal van 

STV. Deze prognoses zijn afgegeven na een uitgebreide en grondige analyse. Vanwege veranderende 

ontwikkelingen ten gunste van de tennissport, wil de KNLTB voorleggen dat er in een hoog tempo een 

banentekort aan het ontstaan is in de kernen Sassenheim en Voorhout. 

 

De KNLTB heeft de huidige situatie van STV, en de tennissport in gemeente Teylingen, geëvalueerd en komt 

tot de volgende conclusies: 

 

De tennissport groeit landelijk en in gemeente Teylingen en blijft groeien ook na afloop van de pandemie: 

- Het aantal leden van de KNLTB is sinds 2020 met ongeveer 10 procent toegenomen (zie tabel 1). 

- Deze groei vindt met name plaats in de leeftijden tussen 18 en 44 jaar (zie tabel 2). 

- Het aantal KNLTB-leden in de gemeente Teylingen is sinds 2020 gestegen met 16,7 procent van 2031 

leden in 2020 naar 2371 leden eind 2022 (zie tabel 3). 

- Het aantal leden van STV is sinds 2020 gestegen met 9 procent van 825 leden in 2020 naar 899 leden eind 

2022 (zie tabel 4). Ten tijde van het gemeenteraadsbesluit van 2014 was dit nog 770. 

- Tussen 2018 en 2022 is er een groei te zien van het aantal leden bij STV in de leeftijd tussen 25 en 64 jaar. 
Dit geeft een iets ander beeld dan de landelijke ontwikkelingen maar het effect op de banendruk komt 
overeen (zie tabel 5). 

In de gemeente Teylingen is in de kernen Voorhout en Sassenheim een banentekort: 

- Tennis en Padel Oosthout is gestopt met haar activiteiten. Deze leden lijken merendeels geabsorbeerd te 

zijn door SVV en voor een deel door STV. Het aantal tennisleden bij de tennisverenigingen in deze kernen 

is gegroeid.  

- Het is de gemeente bekend dat SVV een ledenstop heeft moeten invoeren en kenbaar heeft gemaakt dat 

de banendruk ook met de ingevoerde ledenstop te hoog is (zie brief aan de wethouder gedateerd op 2 

september 2022).  

- De Sassenheimse TV heeft reeds aangegeven dat zij een te hoge banendruk ervaart en op de grenzen van 

haar capaciteit zit. Beide verenigingen geven aan meer banen nodig te hebben om de verdere groei op te 

vangen én om de reeds te hoge banendruk te verminderen. De banendruk verminderen is belangrijk omdat 

de leden anders niet aan hun speeltijd toe kunnen komen en beperkt worden in hun ambities om te lessen, 

deel te nemen aan de competitie en veel te sporten. 

- De KNLTB heeft in 2020 een update gemaakt van haar analyses welke in 2021 bevestigd is door een 

second opinion van Organisatiebureau Tien. Dit rapport is in bezit van gemeente Teylingen 

Toekomstige ontwikkelingen in Teylingen en van de tennissport zullen de banendruk verder verhogen: 

- Naast dat de tennissport aan populariteit wint en zorgt voor een autonome groei van het aantal leden, zal 

deze groei versterkt worden door de toename van het aantal inwoners door woningbouw. 

- Groei in nieuwe leden gaat hand in hand met een groeiende behoefte aan tennisles. De meeste mensen 

willen (of kunnen alleen) lessen in de avonduren of weekeinden, hetgeen dezelfde tijd is dat de 

competitiewedstrijden gespeeld worden of er recreatief getennist wordt. Door het huidige tekort aan banen 

kan er niet voldaan worden aan het verzoek van de tennisschool om meer banen voor les beschikbaar te 

stellen. 

- De toename van het aantal leden van de tennisverenigingen in Teylingen wordt niet beïnvloed door de 

populariteit van de padelsport omdat de verenigingen geen padelbanen hebben. 

- In opdracht van NOC*NSF en in samenwerking met VSG en KNLTB vindt er een onderzoek plaats naar 

wat op dit moment een reëel uitgangspunt is voor het aantal leden per baan. De signalen zijn er dat dit 

aantal lager uit gaat komen dan de huidige ondergrens van 70. Dit is niet onverwacht in het licht van wat in 

andere landen gebruikelijk is (in Duitsland en Zwitserland ligt bijvoorbeeld het aantal leden per baan onder 

de 40).   



 

2 

 

 

 

 

 

 

Conclusie evaluatie: 

Het huidige tennispark van STV zal in toenemende mate niet kunnen voldoen aan de vraag van inwoners om 

de tennissport te kunnen beoefenen. In de update van 2020 is gebleken dat de verwachte ledengroei bij STV 

zoals voorzien in 2016 zich inderdaad had voorgedaan. Ook sinds 2020 is de verenig ing gegroeid in het aantal 

leden. Op dit moment heeft STV een noodzaak om uit te breiden met tenminste twee tot drie banen. Hiernaast 

zou uitbreiding met padel nog meer inwoners de mogelijkheid bieden om de door hun gewenste sport te 

beoefenen. Overigens geldt hetzelfde voor de kern Voorhout en SVV.   

 

De tennissport samen met padel heeft ervoor gezorgd dat de afgelopen jaren meer dan 45.000 mensen extra 

lid zijn geworden van bij de KNLTB aangesloten verenigingen. Nieuwe variaties als padel en wellicht ook straks 

pickle ball (in opkomst in de USA) maken het mogelijk dat tennisverenigingen verder kunnen uitgroeien tot 

toekomstbestendige sportverenigingen met een aantrekkingskracht en functie voor een steeds bredere 

doelgroep. Padel en pickle ball vergen minder ruimte maar samen met een groei van de tennissport zorgt dit 

toch voor een flinke ruimtelijke uitdaging. 

 

Indien er nog specifieke vragen zijn over deze evaluatie dan kan er contact worden opgenomen met Herwin 
Brillemans (herwin@brillemansmarketing.nl) de opsteller van dit rapport, of Sandra Corman-Wiers 
accountmanager KNLTB (s.corman-wiers@knltb.nl).  
 

Zie de volgende pagina’s voor de tabellen. 
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TABEL 1 

 
Bron KNLTB 2023 

 

Duiding 

• Tijdens de pandemie zijn vele tennisverenigingen in ledenaantal toegenomen en is de tennissport sterk 

gegroeid. De groei van de tennisleden is er nog steeds maar is kleiner. Verdere ledengroei vindt plaats door 

toename van het aantal leden dat (tevens) padel speelt. Effecten van kannibalisatie lijken er niet te zijn.  

• Als we inzoomen op de ledenontwikkeling van de KNLTB dan wordt duidelijk dat de ontgroening en vergrijzing 

tot een einde zijn gekomen. De laatste jaren zijn de leeftijdsgroepen tussen 18 en 44 jaar sterk gegroeid.  

TABEL 2 

 
Bron KNLTB 2023 

 

Wat betekent deze ontwikkeling voor de tennissport? 

• De groei van het aantal leden tussen 18 en 44 jaar veroorzaakt meer druk op de banen omdat deze groep bij 

uitstek afhankelijk is van de avonduren om te sporten. 

• De druk op de banen neemt verder toe omdat deze groep meer lessen volgt en meer deelneemt aan de 

competitie. 
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TABEL 3 

 
Bron KNLTB 2023 

 

TABEL 4 

 
Bron KNLTB 2023 

 

TABEL 5 

 
    Bron KNLTB 2023 
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